
             
                                                      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół 

 

z posiedzenia Komisji Budżetowej i Samorządu, 

które odbyło się w dniu 2 marca 2023 roku o godzinie 1530 

w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Kowalewie Pomorskim. 
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Ad.1.Sprawy regulaminowe. 

I Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji  - 5 radnych 

obecnych  - 3 radnych 

nieobecni  - 2 radnych 

 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu. 

 

III Proponowany porządek posiedzenia: 
1.Sprawy regulaminowe. 

2. Kryteria i sposób oceniania otwartego konkursu ofert na organizację działań w zakresie 

wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu na terenie miasta i gminy Kowalewo 

Pomorskie w roku 2023. 

3.Zapytania, sprawy różne. 

4.Zakończenie. 

  
Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier – powitał wszystkie osoby 

uczestniczące w posiedzeniu Komisji, poinformował, że dwoje Radnych usprawiedliwiało swoją 

nieobecność. Dodał, że zaproszona Komisja Konkursowa nie zaszczyciła Komisji swoją obecnością. 

Poinformował, że posiedzenie Komisji będzie utrudnione z uwagi na to, że nie ma głównych 

zainteresowanych. Przewodniczący zapoznał wszystkich z porządkiem posiedzenia, zapytał czy są 

uwagi do porządku posiedzenia.   

Nikt z Radnych nie wniósł uwag do porządku posiedzenia. 

 

Kierownik Biura Rady Miejskiej Donata Pilarska-Mądry – poinformowała, że informacja 

dotyczącą punktu drugiego  z porządku posiedzenia zostanie przedstawiona podczas posiedzenia 

Komisji w dniu 21 marca w tematach informacyjnych, tak jak corocznie jest ta informacja 

przedstawiana. 

 

Ad.2. Kryteria i sposób oceniania otwartego konkursu ofert na organizację działań w zakresie 

wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu na terenie miasta i gminy Kowalewo 

Pomorskie w roku 2023. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier – poinformował, że informacja 

ta polegała na tym, że rozstrzygnięto konkurs, na stronie BIP są te informacje, które Komisja 

przekazywała. Żadne inne informacje nie były przekazywane, a chodziło o to, żeby ten temat 

rozbudować nie tylko o ten rok, który rozpatrywała obecnie Komisja Konkursowa.  Dodał, że rok 

temu sygnalizował już ten temat i chciał, żeby był jednym z tematów do omówienia podczas Komisji, 

wówczas z różnych względów nie zostało to dopełnione. Obecnie liczył na to, że uda się Komisji 

Budżetowej i Samorządu spotkać z Komisją Konkursową tym bardziej, że wielokrotnie prosił 

Burmistrza zarówno na Komisjach i podczas Sesji o to, żeby stworzyć koncepcje rozwoju sportu            

i kultury fizycznej Kowalewo Pomorskie. Wniosek taki złożył Radny Jerzy Koralewski podczas Sesji 

pół roku temu. Przewodniczący stwierdził, że minęło pół roku i nadal jest to w tym samym miejscu. 

Działanie  bez planu i celu zawsze daje mniejsze efekty niż to co się zaplanuje. Plan ma do siebie to, 

że czasem uda się zrealizować w całości, czasem częściowo, czasem w ogóle, ale jest jakiś plan                 

i wiadomo co wówczas korygować. Na tą chwilę obecną skacze się „z kwiatka na kwiatek” coś się 

uda – coś  się  nie  uda. Dodał,  że  jest    to  dodatkowo  ważny  temat, sport  jest   bliski   ponieważ  
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bezpośrednio jest związany z tym tematem, będąc trenerem i nauczycielem. Temat ten jest również 

ważny dla Komisji Budżetowej, która zajmuje się finansami Gminy. Przewodniczący poinformował,  

że miał kilka pytań do Komisji, niestety trzeba będzie przełożyć to na późniejszy czas. Dodał, że jest 

zaskoczony tą informacją,  którą przekazała Kierownik Biura, że Komisja Konkursowa nie zaszczyci  

Komisji swoją obecnością ponieważ taka jest decyzja Burmistrza. Dodał, że zwołał posiedzenie 

Komisji na godzinę 1530 z uwagi na to, że większość członków Komisji pracuje, dał możliwość by 

nie musiano się zwalniać z pracy i tracić środków finansowych od pracodawcy. Zwołał Komisje na 

najbardziej odpowiednią godzinę mając na uwadze również to, że członkowie Komisji również 

pracują i nie chciał im przeszkadzać w ich zawodowych obowiązkach. Dodał, że liczył na to, że 

Komisja z zaproszenia skorzysta i będzie to z korzyścią dla wszystkich zebranych. Stwierdził, że 

dziwi Go ta sytuacja, ale będzie też okazja do tego odnieść się na kolejnej Komisji, nie omieszka          

o tym powiedzieć, że jest to lekceważące traktowanie Komisji i Jego osoby jako Przewodniczącego, 

który zwołał posiedzenie. Uważa, że temat jest bardzo ważny i należało się nim zająć w sposób 

dogłębny i bez pośpiechu. Dwóch Radnych, których nie ma  wydaje się, że zostało poinformowanych 

o tym, że Komisji nie będzie i zrezygnowali z uczestnictwa w tym spotkaniu, dodał, że jest to dziwne 

i mało profesjonalne. W dalszej części poinformował, że przedstawi krótko pewne tematy i zarysy, 

które chciał w dniu dzisiejszym omówić z Komisją Konkursową. Dwa główne tematy do których 

byłyby poboczne pytania to przede wszystkim sam Konkurs /przebieg Konkursu, kryteria oceny, 

sposób oceniania ofert które wpłynęły/. Drugi temat to wstępne stworzenie koncepcji, które powinno 

wyjść od Burmistrza i osób które odpowiadają za referat sportu. Była informacja na jednej z Sesji, że 

mają to zrobić Kluby, Przewodniczący stwierdził, że Kluby mogą tworzyć swoją koncepcję pracy       

w swoim zakresie działań, ale całość koncepcji gminnej to nie jest rola Klubów tylko i wyłącznie 

Pana Burmistrza, który stoi na czele Gminy i podległych referatów, które zajmują się tym tematem. 

Radni czując się członkiem jednego z Klubów pomogą i powiedzą jakie mają na obecną chwilę 

możliwości i jakie wizje mogą spełnić samorządu. Nie może to być na takiej zasadzie, że Kluby będą 

tworzyły koncepcje dodał, że Kluby mogą ją wykonać, realizować, ale koncepcja musi być odgórna. 

Powinno być jasno i czytelnie powiedziane wszystkim organizacjom, które zajmują się w Gminie 

sportem i rekreacją. Na chwilę obecną będąc blisko z tym środowiskiem nie wie jaka jest  koncepcja 

rozwoju sportu w Gminie Kowalewo Pomorskie. Patrząc na wyniki Konkursów w ostatnich pięciu 

latach można zauważyć pewną koncepcję – finansową. Komisja jest jednym z kreatorów tej koncepcji 

ona decyduje i przedkłada propozycje Panu Burmistrzowi do zatwierdzenia w Zarządzeniu. Chciał 

dopytać o koncepcje, metody i cele. Poinformował, że przekaże Komisji  kilka informacji – jednym 

z tematów, który jest zawarty w Regulaminie Konkursowym jest: „zapewnienie dostępności szkoleń 

sportowych oraz umożliwienie uczestnictwa we współzawodnictwie sportowym dla mieszkańców 

miasta i gminy Kowalewo Pomorskie”, dodał, że takie współzawodnictwo jest prowadzone przez 

instytut sportu z siedzibą w Warszawie gdzie prowadzony jest coroczny ranking, który uwzględnia 

rywalizację w 75 sportach  w różnych podkategoriach – łącznie jest to 691 wydarzeń sportowych            

w czterech grupach wiekowych. Są to imprezy ogólnopolskie o różnym szczeblu. W 2022 roku               

w zmaganiach uczestniczyło 4 300 Klubów,  68 000  zawodników. Zawodnicy i Kluby byli                          

z wszystkich województw, 373 Powiaty, co stanowi 98% wszystkich Powiatów oraz 983 Gminy, co 

stanowi 39% wszystkich Gmin. Przewodniczący stwierdził, że jest to ranking przydatny do tworzenia 

pewnych koncepcji. Według informacji jakie podają na swojej stronie przygotowane zestawienia 

umożliwiają: dokonanie obiektywnej oceny skuteczności szkolenia zawodników przez Kluby, 

określania potencjału sportowego poszczególnych sportów w obrębie Województwa, Powiatu, Gminy, 

budowę systemu motywacyjnego dla zawodników Klubów, oraz skuteczne modelowanie strategii 

rozwoju sportu w obrębie jednostek samorządowych. Jest to pewna droga, na podstawie tego 

rankingu można tworzyć strategię, ważnym elementem jest również promocja o której często mówi. 

W regulaminie jest również wpisany  element promocji, który jest brany pod uwagę w ocenie ofert 

składanych w Gminie. Warto byłoby działać w tym samym kierunku, na tych samych zasadach                                           

i kryteriach. Dodał, że  wielokrotnie  prosił  osoby  odpowiedzialne za  przeprowadzenie  Konkursu  
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i realizację, aby robić to już w grudniu. Po listopadowym posiedzeniu Komisji znany jest już budżet 

i wiadomo jakie są założenia budżetu, można spokojnie działać już w tym kierunku. Dodał, że zawsze  

otrzymywał odpowiedź, że dopóki budżet jest nieuchwalony to nie ma takiej możliwości, gdyż mogą 

być zmiany. Obecnie mamy budżet obywatelski i konkurs ogłoszono w grudniu jeszcze na długo 

przed przyjęciem budżetu. Widoczna pewna niekonsekwencja – jeden Konkurs można ogłosić nie 

mając podjętego budżetu, a drugiego Konkursu nie można ogłosić. Zdaniem Przewodniczącego 

należy iść w jednym kierunku i ogłaszać wszystkie Konkursy na początku stycznia po uchwaleniu 

budżetu, albo realizować tak jak budżet obywatelski z założeniem, że jest już przyjęty budżet. 

Przewodniczący poinformował, że jednym z kryteriów ogłoszonych w regulaminie na podstawie 

których są zatwierdzane do dalszego procedowania oferty składane przez Stowarzyszenia, w punkcie 

pierwszym jest zapis: Rodzaj kryterium „Celowość oferty, jej zakres rzeczowy, atrakcyjność 

zaproponowanych działań, zasięg i  zgodność z polityką gminy w zakresie kultury fizycznej i sportu...” 

Przewodniczący zapytał z jaką polityką Gminy, jak Stowarzyszenia mają się odnieść do tego punktu, 

który jest najbardziej punktowany, gdyż ma 10 punktów za to kryterium, kiedy nie ma ustalonej 

polityki. Przewodniczący poinformował, że powie jeszcze o liczbach bezwzględnych, które również 

coś pokazują /rok do roku przyznawanej dotacji między 2019,  a 2023 rokiem/.    

2022 rok w porównaniu do 2023 roku: 

• Klub Sportowy LKS Promień +13.000,00 zł 

• UKS Orlik +3.000,00 zł 

• UKS Sokół +4.000,00zł 

• Młode Lwy +3,500,00 zł 

• Turniej szachowy +1.000,00 zł 

• UKS Olimpijczyk -2.000,00 zł 

 
2019 rok w porównaniu do roku 2023: 

• Klub Sportowy LKS Promień -5.800,00 zł 

• UKS Orlik +9.000,00 zł 

• UKS Sokół +15.270,00zł 

• Młode Lwy +20,000,00 zł 

• Turniej szachowy +9.000,00 zł 

• UKS Olimpijczyk -8.500,00 zł 

 
Przewodniczący podkreślił, że trudno się mówi jeśli samemu jest się zaangażowanym w tym temacie, 

ale liczby te są zastanawiające. Dodał, że dla Niego ważna jest konkretna informacja, jaki jest plan 

Gminy na sport, jakie są oczekiwania i plany. Mając na uwadze to, że pewne dyscypliny są 

degradowane jeśli chodzi o wsparcie, a inne rozwijane to trzeba mieć informację jaka jest koncepcja 

Gminy. Przewodniczący podkreślił, że nie ma sensu robić pewnych działań jeśli trafia to na trudny 

grunt, albo jest niemile widziane. Podkreślił, że nie otrzyma odpowiedzi na zadane pytania ponieważ 

nie ma Komisji Konkursowej, która była głównym adresatem zaproszenia, nie ma również Pana 

Burmistrza, który powinien być zainteresowany tym tematem, który jest ważny społecznie                          

dotyka młodzieży i osób, które chcą aktywnie spędzać czas. Dużo się o tym mówi ogólnie i w zarysie, 

a jeśli chodzi o działania, pomoc i wsparcie to nie idzie to w parze.  Przewodniczący zwrócił uwagę 

na to, że kwota przeznaczana na dofinansowanie Stowarzyszeń  w wysokości 240 000,00 zł.,; od 

2018 roku lub 2017 jest niezmienna.  Wiadomo jak zmieniły się realia związane z rzeczywistością z 

cenami itd., budżet Gminy od 2017 roku zmienił się prawie o połowę, więc chyba są możliwości 

jakiejś waloryzacji funduszu przeznaczanego na Konkurs, wówczas Kluby wiedziałyby, że mają 

szansę rozwijać się i liczyć na to, że Gmina wesprze je w większym stopniu. Jest przekonanie ogólne, 

które można nazwać „patologią” wśród osób piszących programy, że nie pisze się realnie tego co 

faktycznie trzeba, jakie są faktycznie potrzeby, tylko pisze się dwa razy tyle, gdyż jest przekonanie, 

że zostanie    to  w    połowie   obcięte  i  wówczas  każdy  otrzyma  tyle  ile  faktycznie  potrzebuje.  



- 5 - 

 

Przewodniczący podkreślił, że nie o to chodzi, żeby pisać w papierach na wyrost tyko po to, aby 

otrzymać to co faktycznie jest potrzebne. Dodał, że rozmawiał z Panią Skarbnik, która poinformowała, 

że jest krucho ze środkami finansowymi i nie da rady znaleźć większych środków. Taka jest rola Pani 

Skarbnik, żeby trzymać budżet, ale z drugiej strony liczy na to, aby znalazły się środki na podniesienie 

tego budżetu. Średnio jest ok 30 000,00-35 000,00 zł na Klub co jest dość specyficzne. Na 2-3 dniowy 

Turniej Szachowy organizator otrzymuje 9 000,000 zł.; jest to 1/3 tego co Kluby dostają na cały rok. 

Są pewne priorytety, z którymi można się zgadzać lub nie. Dodał, że przekazał swoje spostrzeżenia        

i myśli. Zwracając się do członków Komisji prosił, aby przekazali swoje spostrzeżenia, przemyślenia 

czy reakcje, na to co zostało przekazane. 

 

Radny Wojciech Małkiewicz – poinformował, że sportem zawsze był zainteresowany, chociaż sam 

nie trenował żadnej dyscypliny. Wiele lat był działaczem w Promieniu, interesuje się każdą 

dyscypliną sportu, która jest w Kowalewie. Radny stwierdził, że Komisja jest w okrojonym składzie, 

więc dyskusje na ten temat należy przełożyć na kolejne posiedzenie, gdy będą wszyscy Radni obecni 

i Pan Burmistrz, wówczas będzie można zadać jakieś pytania. Środki na sport w Gminie nie są duże, 

są samorządy, które mają dużo większe, ale są też takie, które nie promują sportu. W dobie obecnej 

inflacji kwota ta mogłaby być większa. Koszty wyjazdów, strojów, zorganizowania turnieju są duże, 

jednak trzeba mieć nadzieję że coś się poprawi. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier – stwierdził, że Radny 

poruszył ważną rzecz mówiąc, że niektóre Gminy nie promują się przez sport, z czym dodał, że się 

zgadza, ale niech będzie to jasno powiedziane. Osoby decydujące o takim fakcie powinny mieć na 

uwadze jak skrzywdzą niektóre osoby, którym „leży na sercu” sport. Nie należy się uważać za Gminę 

„stojącą sportem”, mając na uwadze niewielkie środki jakie są przeznaczane na sport. Cały sport leży 

na barkach działaczy, którzy robią to społecznie i realizują to przez wiele lat, poświęcając swój wolny 

czas  nie mając z tego żadnych korzyści finansowych to korzyści emocjonalne jakie są z tym związane 

są silniejsze od wszystkiego. Radny poddał pod zastanowienie co się stanie jak społecznicy  

zrezygnują z tego, zdaniem Przewodniczącego należy patrzeć w przyszłość młodych ludzi. 

 

Radna Jolanta Wypych – zapytała z czego wynika to, że Olimpijczyk otrzymał mniej o 2 000,00 zł                  

i  o 18 000,00 zł. Czy pozyskiwali jakieś środki zewnętrzne, że nie mają potrzeb i obcinane są te 

środki. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier – poinformował, że nie wie 

chciał się dowiedzieć od Komisji jaka jest metodologia i kryteria przyznawania środków finansowych. 

Dodał, że nie ukrywa, że bardzo dużo środków jest pozyskiwanych od sponsorów, ale nie na tym 

rzecz polega, że należy zabrać tym, którzy sobie dobrze radzą. Stowarzyszenia i Kluby powinny 

otrzymać czytelny sygnał, aby na przyszłe lata wiedziały jak mają działać. 

 

Radna Jolanta Wypych – stwierdziła, że trudno, aby w tak małej Gminie na wysokim poziomie była 

zarówno piłka nożna, piłka siatkowa i inne dyscypliny sportu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier – stwierdził, że nie do końca 

zgadza się z tym stwierdzeniem, gdyż można mieć na wysokim poziomie kilka dyscyplin sportowych, 

tylko musi to być powiedziane. Dodał, że obecnie trudno rozmawia się ze sponsorami z pewnych 

względów i to nie zawsze ekonomicznych. Jeśli nie będzie koncepcji i nie będzie jasno powiedziane 

w jakim kierunku idziemy, to Gmina traci mnóstwo pieniędzy od sponsorów, sponsorzy chcą 

wiedzieć na co przekazują środki. 
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Radny Jerzy Koralewski  –  uważa, że sprawa przyjęcia opracowania strategii rozwoju sportu jest 

w zainteresowaniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia. Dodał, że na najbliższym 

posiedzeniu Komisji należy podjąć decyzję, gdyż uważa, że  wspólne omawianie  tematyki  mija  się         

z celem. Radny stwierdził, że tak ważne zadanie, które stoi przed Radą, które dotyczy przyjęcia 

strategii rozwoju „wlecze” się od sześciu miesięcy. Dwie Komisje, które są bardzo zainteresowane 

są komisjami wiodącymi w omawianiu tej tematyki i przyjmowania określonych stanowisk. Na 

najbliższym posiedzeniu w dniu 21 marca podczas wspólnego posiedzenia wystąpi z wnioskiem, żeby 

wypracować koncepcję wyjścia z propozycjami dotyczącymi opracowania strategii rozwoju sportu 

na terenie Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie. Radny stwierdził, że nie do przyjęcia jest, żeby 

członkowie Komisji bojkotowali posiedzenie Komisji. Poinformował, że zwróci się do Biura Rady     

o to, żeby z tytułu nieobecności członków Komisji obniżyć diety Radnym nieobecnym na posiedzeniu. 

Dodał, że można się nie zgadać z decyzją Przewodniczącego Komisji, mogą mieć swoje uwagi, ale 

jest to naganne, aby bojkotować nie wiadomo z jakich przyczyn posiedzenie Komisji. 

 

    
Przewodniczący Komisji Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier – zapytał członków Komisji 

czy widzą potrzebę, a jeśli tak to w jakich obszarach, żeby omówić jakieś tematy, ewentualnie 

przeprowadzić jakąś kontrole, sprawozdanie. Dodał, że nie chce narzucać niczego jako 

Przewodniczący, może są jakieś tematy, na które warto porozmawiać, żeby dla dobra mieszkańców  

wprowadzić zmiany  w obszarach, które mają coś do poprawy. 

 

     

Radna Jolanta Wypych – stwierdziła, że  Kultura, która wiąże się zarówno z Komisją  Oświaty                          

i Budżetową. Dodała, że budżet Domu Kultury jest niemały, w Golubiu w ostatnim czasie zrobiono 

jakiś musical, są również zajęcia gimnastyczne dla dorosłych z elementami tańca o godzinie 1730,      

a w Kowalewie nie ma nic. Cały czas są występy z Opery Poznańskiej. Budżet jest duży, środki                 

z zewnątrz nie są pozyskiwane. Radna stwierdziła, że bardzo dobrze funkcjonuje biblioteka, 

pracownicy są bardzo zaangażowani, pozyskują środki, prowadzą dyżury sobotnie. W soboty                   

i niedziele w MGOK nic się nie dzieje, dodała, że o ile ktoś decyduje się na pracę w kulturze to musi 

się liczyć z tym, że to jest praca w te dni gdy inne osoby odpoczywają.   

 

 

Radny Wojciech Małkiewicz – stwierdził, że może należałoby zorganizować biletowany występ 

kabaretu czy cokolwiek z możliwością rozprowadzenia biletów po zakładach pracy.    

 

 

Radny Jerzy Koralewski  –  poinformował, że analizował z Kierownik Biura Rady Miejskiej tematy 

z planu pracy Komisji Oświaty i jest temat odnośnie funkcjonowania świetlic, Wiejskich Domów 

Kultury. Poinformował, że będzie proponował na najbliższej Komisji, aby była to komisja objazdowa 

w maju, celem wypracowania i aktywizacji oraz wyszukania w tym środowisku animatorów kultury. 

Radny wyjaśnił, że jest to prośba animatorów kultury, którzy robią to sami  w Świetlicach Wiejskich 

i Domach Kultury – w MGOK nie ma instruktorów terenowych.  Radny poinformował o swojej 

wizycie w Brąchnowie w  Gminie Chełmża, gdzie funkcjonuje to bardzo dobrze. Radny dodał, że nie 

ma żadnego wsparcia ze strony MGOK. Dodał, że 25 kwietnia o godzinie 800 odbędzie się wyjazdowe 

posiedzenie Komisji Oświaty – objazd szkół.    

 

 

 

Ad.3. Zapytania, sprawy różne. 

Nie zgłoszono. 
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Ad.4. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1632 zamknął posiedzenie 

Komisji. 

Protokół zawiera 7  kolejno ponumerowanych stron. 

 

 

Sporządziła: 

D.Pilarska-Mądry 

 

 

                                                                                                        PRZEWODNICZĄCY 

                                                                                        KOMISJI BUDŻETOWEJ I SAMORZĄDU 

                                                                                                  /-/  Robert  Bejgier 

 

 

  

          
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


